

بنك ليشا يعقد جمعياته العمومية العادية وغير العادية

عقد بنك ليشا ذ.م.م. (عامّة) ("البنك" أو "بنك ليشا") اجتماعه للجمعية العمومية العادية وغير العادية يوم الأربعاء 25 فبراير 2026، حيث تمت الموافقة على جميع البنود المدرجة على جدول الأعمال.

ترأس الاجتماع سعادة الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني، رئيس مجلس إدارة بنك ليشا، وذلك في فندق ذا نيد الدوحة، بحضور أعضاء مجلس الإدارة والمساهمين وفريق الإدارة التنفيذية العليا.

وتناول اجتماع الجمعية العمومية العادية بنودًا رئيسية، من بينها عرض تقرير رئيس مجلس الإدارة عن السنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2025، وخطة العمل لعام 2026. كما جرى استعراض واعتماد عدد من التقارير شملت تقرير هيئة الرقابة الشرعية، والقوائم المالية المدققة، وتقرير المدقق الخارجي، وتقرير الحوكمة المؤسسية (وفقًا لنظام حوكمة الشركات والكيانات القانونية المدرجة في السوق الرئيسية الصادر عن هيئة قطر للأسواق المالية)، بالإضافة إلى تقرير الرقابة الداخلية على إعداد التقارير المالية.

فضلاً عن ذلك، وافق الاجتماع على التقرير السنوي لبنك ليشا لعام 2025، واعتمد توصية مجلس الإدارة بتوزيع أرباح نقدية بقيمة 0.06 ريال قطري للسهم الواحد، بما يمثل 6% من القيمة الاسمية. وتمت كذلك الموافقة على المعاملات الجوهرية، وإبراء ذمة أعضاء مجلس الإدارة. وتم تعيين شركة KPMG مدققًا خارجيًا للبنك للسنة المالية 2026، مع اعتماد أتعابها.

وفي اجتماع الجمعية العمومية غير العادية، تمت الموافقة على التعديلات المقترحة على النظام الأساسي للبنك، وذلك رهناً بالحصول على الموافقات التنظيمية اللازمة، كما جرى تفويض رئيس مجلس الإدارة بالتوقيع على النظام الأساسي المعدّل المعتمد، وإجراء أيّ تعديلات لازمة عليه.

وفي هذا الإطار، علّق سعادة الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني، رئيس مجلس إدارة بنك ليشا، قائلاً:

"شكّل عام 2025 محطة محورية في مسيرة تطوّر البنك، تميّزت بتنفيذ منضبط، وزخم مستمر، وتقدّم ملموس عبر جميع مجالات الأعمال الأساسية. وخلال العام، واصلنا دفع أجندتنا الاستراتيجية بوضوح وهدف، من خلال التوسّع الانتقائي لمنصتنا، وتعزيز حضورنا الجغرافي، وتحويل أولوياتنا طويلة الأمد إلى نتائج عملية تضيف قيمة حقيقية. وبالاستناد إلى الأسس المتينة التي أرساها البنك في السنوات السابقة، نواصل التقدّم برؤية طويلة المدى تركز على النمو الرشيد، وتعزيز القوة المؤسسية، وحماية مصالح أصحاب المصلحة. ويبقى تركيزنا منصباً على تعزيز المرونة، وتطوير قدراتنا، وتمكين البنك من الاستفادة من الفرص عبر مختلف الدورات الاقتصادية المستقبلية."

بنك ليشا ذ.م.م. (عامّة) هو أول بنك مستقل متوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية ومرخص له من قبل هيئة تنظيم مركز قطر للمال ومدرج في بورصة قطر تحت الرمز (QSE:QFBQ).

Lesha Bank Holds its Annual and Extraordinary General Meeting

Lesha Bank LLC (Public) (the 'Bank' or 'Lesha Bank') held its Annual and Extraordinary General Meeting (meeting') on Wednesday 25 February 2026 and approved all items listed on its agenda.

Chaired by Lesha Bank's Chairman, HE Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, the meeting took place at The NED Doha, attended by Lesha Bank's Board members, shareholders, and senior management team.

The Annual General Meeting covered key agenda items, including the presentation of the Chairman's report for the financial year ending December 31, 2025, and the 2026 work plan. Additionally, several reports were presented and approved, such as the Shari'a Supervisory Board Report, Audited Financial Statement, External Auditor's Report, Corporate Governance Report (in compliance with QFMA Governance Code for Companies and Legal Entities listed on the Main Market), and Internal Control Over Financial Reporting (ICOFR).

Moreover, the meeting approved the Bank's 2025 Annual Report and approved the Board of Directors' recommendation to distribute cash dividends of QAR 0.06 per share, representing 6% of the nominal value. Major transactions were also approved, and the Board members were discharged from liabilities. Additionally, KPMG was appointed as the Bank's external auditor for the financial year 2026, with their fees approved.

The Bank's Extraordinary General Meeting endorsed proposed changes to the Articles of Association, pending regulatory approval, and authorized the Chairman of the Board to sign the approved amended Articles of Association and make any necessary amendments.

HE Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, Chairman of Lesha Bank commented

"The year 2025 marked a pivotal stage in the Bank's continued development, characterized by disciplined execution, sustained momentum, and measurable progress across all core business verticals. Throughout the year, we advanced our strategic agenda with clarity and purpose – scaling our platform selectively, expanding our geographic presence, and converting long-term priorities into tangible, value-accretive outcomes. Building on the solid foundations laid in previous years, the Bank continues to move forward with a long-term vision anchored in prudent growth, institutional strength, and the protection of stakeholder interests. Our focus remains on enhancing resilience, deepening our capabilities, and positioning the Bank to capitalize on opportunities across future economic cycles."

Lesha Bank LLC (Public) is the first independent Shari'a-compliant Bank authorized by the QFC Regulatory Authority (QFCRA) and a listed entity on the Qatar Stock Exchange (QSE: QFBQ).